
 

Betreft: Reactie op de ontwerpregeling betreffende het komend 

seizoen niet openen van de jacht op konijnen (landelijk) en hazen (in Groningen, 

Limburg en Utrecht).  

 

Geachte minister, 

Graag wil ik via deze brief reageren op uw besluit om de jacht op konijnen en hazen te 

sluiten. Al vanaf mijn jonge jaren ben ik actief in de natuur. Jacht, beheer en 

schadebestrijding is altijd een onderdeel geweest binnen het gezin waarin ik ben opgegroeid. 

Respect voor de natuur is iets wat mijn ouders mij van kinds af aan hebben bijgebracht. 

Ook oogsten uit de natuur hoort daar bij. Gaande weg mijn jeugd is mij geleerd wat dit 

inhoud, het creëren van een gezonde wildstand, het jaarrond bezig zijn met het beheren van 

predatoren. Het voorrecht om actief te zijn in de natuur maar ook te oogsten uit de natuur. 

Ik heb door de jaren heen de houding t.o.v. de jacht en schadebestrijding zien veranderen in 

Nederland. Zeker niet negatief, zelfs de laatste jaren zie je een meer positieve houding dan 

negatieve houding, waarom? Naar mijn mening omdat datgene wat de jagers doen in 

Nederland gebeurd door goed opgeleide mensen die weten waar ze mee bezig zijn. 

Inmiddels heb ik dit jaar mijn 30ste jachtakte verkregen, beheer en jaag in verschillende 

velden in Utrecht en Flevoland. Mijn jachtveld in Flevoland heb ik al 30 jaar, ik ben 

woonachtig in Utrecht, midden in een aangewezen vogelweide gebied, waar ik ook actief de 

predatoren beheer. Het voorrecht om in een eigen jachtveld te wonen, mijn andere veld op 

20 minuten rijden, zorgt ervoor dat ik dagelijks actief ben in de gebieden die ik beheer. 

Wat houd dat in dagelijks actief zijn; vooral monitoren, tellen, contact met de boeren, 

wanneer wordt er gemaaid, welke gewassen worden geteeld, zijn deze schade gevoelig. 

Predatoren beheren, weidevogel nesten beschermen, eenden nesten in kaart brengen. 

Broedkorven plaatsen. 

Tellen doen wij al jaren met warmtebeeld, waarom om onze hazenpopulaties en reeën 

populaties goed in beeld te brengen. Warmtebeeld geeft een uitstekend beeld van wat er 

allemaal nachts actief is. Op basis van deze gegevens weet ik wat er leeft in mijn jachtveld. 

Ik nodig u van harte uit om een keer mee te gaan met een van deze telrondes zodat u met 

eigen ogen kunt zien wat er aan hazen in beide velden aanwezig is. Ik kan mij dan ook 

absoluut niet vinden in de beeldvorming dat het slecht zou gaan met de hazen stand in 

Nederland. In mijn optiek gaat het daar waar actief wordt beheerd juist beter met de 

hazenstand. 

Graag zou ik zien dat er meer concrete waarde wordt gehecht aan de manier van tellen 

zoals die nu plaats vind. Ik lees en hoor dat de zgn. tel protocollen niet door het CBS worden 

erkend, als je wil weten wat er leeft in het veld tel je s’nachts! Ik spreek namens alle jagers 

dat wij de bereidheid hebben om dit nu maar ook in de toekomst te blijven doen, we willen 

weten wat er in onze velden leeft, we willen ook graag dat de gegevens meetellen in het 

grote geheel. Als ik lees dat er beslissingen genomen worden op basis van overdag tellingen 

op haas en konijn dan vraag ik mij oprecht af wie deze beslissing neemt en welke 

deskundigheid deze personen hebben op dit gebied.  



Op basis van de telgegevens bepalen wij wat wij jaarlijks oogsten aan hazen. Het 

jachtseizoen is voor ons de beloning op het jaarrond werk. Als ik aan mensen in mijn 

omgeving uitleg waarom ik jaag vergelijk ik het altijd met het topje van de ijsberg. Het 

uiteindelijke schot is slechts een klein onderdeel van het jaarrond bezig zijn in het veld. Wat 

we ons wel moeten realiseren is dat om een stuk vlees te eten er een beest doodgemaakt 

moet worden, dat is iets wat de gemiddelde persoon in Nederland niet of nauwelijks wil zien. 

Het kunnen oogsten van een gezonde wildstand is de basis voor faunabeheer in de breedte, 

durf ook verder te kijken naar de verschillende soorten (lees geen jachtwild) die mee 

profiteren van het faunabeheer jaarrond. 

Persoonlijk ben ik zeer teleurgesteld in het besluit om dit jaar de jacht op haas en konijn niet 

toe te staan, onze beloning voor het jaarrond actief bezig zijn wordt afgenomen.  Ik hoop 

oprecht dat u nogmaals in overweging neemt om dit besluit niet door te voeren.  

Tot slot hoop ik dat u gebruik maakt van mijn uitnodiging om live mee te maken hoe wij te 

werk gaan. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

Michiel Heintz 

 

 

 

 

 

 

 

 


